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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban kivezetik a széntüzelést?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2020.  március  30-án  Dudás  Róbert  képviselő  úr  Mátrai  Erőműre  vonatkozó  kérdésére  adott
parlamenti válaszával kapcsolatban kérem tisztelettel Miniszter Urat, tájékoztasson az alábbiakról.

Felszólalásában  azt  mondta,  hogy azért  döntöttek  az  erőmű bezárása  mellett,  mert  nem állnak
rendelkezésre azok a technológiák, amelyek a szén égetéses felhasználását lényegesen magasabb
hatásfokkal,  illetve  kibocsátásmentesen  tennék  lehetővé.  Ez  azt  jelenti,  hogy ha  a  technológiai
fejlődéssel elérhetővé válik a CCS (carbon capture and storage) technológia 2025-ig, akkor mégsem
zárják be a széntüzelésű blokkokat? 

Azt is elmondta, hogy „a lignit továbbra is ottmarad, és bizonyos képességeket meg szeretnénk
tartani, de 2025 után nem lesz ilyen típusú erőművünk.” Kérem ezt fejtse ki részletesebben! Arra
gondolt, hogy a lignitbányákat és a széntüzelésű blokkokat nem zárják be, csak szüneteltetik, hogy
vészhelyzetben újra lehessen indítani a termelést? 

Mi a kormány szándéka a visontai és bükkábrányi lignitbányával és a lakossági széntüzeléssel?
Mikor  tervezik  bezárni  a  bányákat  és  betiltani  a  súlyosan  környezetszennyező  lignittel  való
lakossági fűtést? 

Válaszában  kitért  arra  is,  hogy  ha  a  Mátrai  Erőmű  MVM  általi  megvásárlásának  társadalmi
megtérülését is vizsgáljuk, akkor jó üzlet történt. Legyen szíves megküldeni ezt a számítást és a
17,4  milliárd  Ft-os  vételár  alapjául  szolgáló  nemzetközi  könyvvizsgálók  által  készített
vállalatértékelést.  Úgy  gondolom,  fontos  bemutatni  a  nyilvánosság  számára  is,  hogy  milyen
információk alapján döntött a kormány a Mátrai Erőmű megvásárlása mellett, amely Magyarország



legnagyobb szén-dioxid kibocsátója és az elmúlt  két évben milliárdos nagyságrendű veszteséget
termelt.

Mennyibe fog kerülni a széntüzelésű blokkok bezárása, lebontása, valamint a bányák bezárása és
rekultiválása?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm! 

Budapest, 2020.04.20.

Schmuck Erzsébet

(LMP)
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